
woorden dat iemand die 15 uur per
week in de kantine van de tennisclub
vrijwilligerswerk kan doen, gedu-
rende een aantal jaren geen
sollicitatieplicht heeft.

Minister De Geus: De heer Weekers
weet dat de WW geen individuele
ontheffing kent. Dit zou immers
betekenen dat je de deur wagenwijd
open zet. Daarom is ook heel bewust
geen hardheidsclausule in de WW
opgenomen.

In antwoord op zijn vraag hoe een
verbinding kan worden gelegd
tussen degenen die terminaal ziek
zijn en degenen die hen verzorgen,
verwijs ik naar het wetsvoorstel voor
langdurig zorgverlof voor werkne-
mers. Wellicht is het mogelijk om de
vrijstelling die geldt voor arbeids-
plicht ook te incorporeren in de WW.

Overigens lijkt het mij goed om op
het andere punt dat de heer Weekers
heeft aangehaald, terug te komen als
wij over de pilot beschikken.

De heer Bakker (D66): Ik heb maar
een vraag gesteld, maar ik heb daar
geen antwoord op gekregen. Ik heb
gesproken over de relatie tussen
deze voorstellen en het voorstel van
de minister van Binnenlandse Zaken
voor ambtenaren van 57 jaar dat
geen sollicitatieplicht kent. Natuurlijk
is dit een voorstel in het kader van
de reorganisatie, maar dit steekt toch
wel heel erg schril af tegen de
voorstellen van deze minister.

Minister De Geus: Ik heb hier geen
oordeel over, omdat dit betrekking
heeft op de afspraken die een
werkgever maakt met de vakbonden
over de termen waaronder de
reorganisatie verloopt. Die zijn bij
Shell weer anders dan bij KPN en bij
KPN weer anders dan bij de
bloemenman en bij de bloemenman
weer anders dan bij het Rijk. Ik kan
niet al die regelingen naast het kader
van mijn beleid leggen.

De beraadslaging wordt gesloten.
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De voorzitter: Ik stel voor, aan-
staande dinsdag over de moties te
stemmen.

Daartoe wordt besloten.

De vergadering wordt van 12.40 uur
tot 13.30 uur geschorst.

De voorzitter: Geachte leden,
aanwezigen in de zaal of elders,
vanochtend heeft ons het bericht
bereikt over de afschuwelijke
aanslagen in Madrid, de hoofdstad
van een land waarmee wij ons zeer
verbonden voelen. De leden van de
Tweede Kamer veroordelen deze
misdadige actie, wie hiervoor ook
verantwoordelijk is en wat de
motieven ook mogen zijn. Onze
deelneming gaat verder uit naar de
familieleden van de zeer vele doden
en gewonden. Wij wensen het
Spaanse volk, de Spaanse regering
en het Spaanse parlement kracht en
wijsheid toe om deze verschrikkelijke
beproeving te doorstaan.

Een bericht van deze strekking heb
ik inmiddels verzonden naar het
Spaanse congres.

De ingekomen stukken staan op
een lijst die op de tafel van de
griffier ter inzage ligt. Op die lijst heb
ik voorstellen gedaan over de wijze
van behandeling. Als aan het eind
van de vergadering daartegen geen
bezwaren zijn ingekomen, neem ik
aan dat de Kamer zich met de
voorstellen heeft verenigd.

Regeling van werkzaamheden

De voorzitter: Ik stel voor, aan de
orde te stellen in de vergaderingen
van 30 en 31 maart en 1 april:
- het debat over de Europese Raad,
met maximumspreektijden voor de
fracties van het CDA, de PvdA en de
VVD van tien minuten, voor de
fracties van de SP, de LPF, Groen-
Links en D66 van zeven minuten,
voor de fracties van de ChristenUnie
en de SGP van vijf minuten en voor
de groep Lazrak van twee minuten;
- het wetsvoorstel Wijziging van het
Wetboek van Strafrecht in verband
met de strafbaarstelling van
beledigende uitlatingen en het
aanzetten tot haat, discriminatie of
gewelddadig optreden wegens een
lichamelijke, psychische of verstan-
delijke handicap (strafbaarstelling
discriminatie wegens een handicap)
(voortzetting).

Overeenkomstig de voorstellen van
de voorzitter wordt besloten.

De voorzitter: Ik deel mede dat
ingevolge artikel 69, tweede lid, van
het Reglement van orde de
aangehouden moties 29200-VI, nrs.
72 en 75, en 29200-VII, nr. 15, zijn
vervallen.

Op verzoek van de GroenLinks-
fractie benoem ik in:
- de vaste commissie voor Binnen-
landse Zaken en Koninkrijksrelaties
het lid Duyvendak tot lid in plaats
van het lid Tonkens;
- de vaste commissie voor Defensie
het lid Duyvendak tot lid in plaats
van het lid Vendrik en het lid Vendrik
tot plaatsvervangend lid in de
bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Volkshuis-
vesting, Ruimtelijke Ordening en
Milieubeheer het lid Halsema tot
plaatsvervangend lid in de bestaande
vacature;
- de vaste commissie voor Verkeer
en Waterstaat het lid Van Gent tot lid
in de bestaande vacature;
- de vaste commissie voor Land-
bouw, Natuur en Voedselkwaliteit het
lid Vos tot lid in de bestaande
vacature en het lid Vendrik tot
plaatsvervangend lid in plaats van
het lid Vos;
- de vaste commissie voor Europese
Zaken het lid Duyvendak tot lid in de
bestaande vacature en het lid
Halsema tot plaatsvervangend lid in
plaats van het lid Duyvendak;
- de vaste commissie voor Economi-
sche Zaken het lid Van Gent tot
plaatsvervangend lid in de bestaande
vacature;
- de vaste commissie voor Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport het lid
Halsema tot lid in plaats van het lid
Vendrik en het lid Vendrik tot
plaatsvervangend lid in plaats van
het lid Halsema;
- de themacommissie Ouderenbeleid
het lid Van Gent tot lid in de
bestaande vacature.

Het woord is aan de heer De
Krom.

De heer De Krom (VVD): Voorzitter.
Namens de fractie van de VVD vraag
ik u het verslag van het algemeen
overleg over emancipatie en
integratie van vrouwen en meisjes
uit etnische minderheden dat
gisteren is gehouden, op de plenaire
agenda te plaatsen.

De voorzitter: Ik stel voor, aan dit
verzoek te voldoen en dit punt toe te
voegen aan de agenda van de
vergadering van volgende week.

Daartoe wordt besloten.

De voorzitter: Ik deel u mede dat
aan de agenda van vandaag de
voortzetting van het debat over het
bovenregionaal vervoer voor
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gehandicapten is toegevoegd. Dit
debat is gepland voor 20.00 uur. Ik
stel u bij dezen formeel voor om in
tegenstelling tot hetgeen eerder was
afgesproken vanavond wel te
vergaderen.

Daartoe wordt besloten.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 12 februari 2003 over duurzame
energie.

©

De heer Samsom (PvdA): Voorzitter.
Het algemeen overleg over duur-
zame energie had een debat moeten
zijn over kansen en mogelijkheden,
kansen voor milieuverbetering en
kansen voor de economie. Duurzame
energie is ''booming business'',
overal in Europa en elders in de
wereld. Helaas dreigt het voor
Nederland vooral een debat te
worden over gemiste kansen.
Nederland heeft namelijk geen eigen
technologie meer op het gebied van
zonne- en windenergie. Dat is
doodzonde.

Wat niet is, kan echter nog komen.
Mijn eerst motie spoort de regering
dan ook vooral aan om de kansen
alsnog te grijpen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende dat Nederland
honderden miljoenen investeert om
de duurzame-energiedoelstellingen
te halen;

constaterende dat Nederland alle
zonnepanelen, windmolens en
andere duurzame-energieopties uit
het buitenland importeert omdat het
geen eigen duurzame-energie-
industrie meer heeft;

constaterende dat Nederland te
weinig prioriteit geeft aan de
ontwikkeling van duurzame-
energietechnologie;

constaterende dat Nederland
daarmee niet de vruchten plukt van
de enorme groei van deze energie-
tak, die veel werkgelegenheid en
innovatiekracht met zich brengt;

overwegende dat Nederland
daarmee kansen op duurzame
economische groei mist en in
economische termen alleen de lasten
en niet de lusten draagt van de
ontwikkeling van duurzame energie;

verzoekt de regering om nog dit jaar
een actieplan op te stellen voor de
bevordering van duurzame-
energietechnologie in Nederland,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Samsom
en Vendrik. Naar mij blijkt, wordt zij
voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 10 (28241, 25026).

De heer Samsom (PvdA): Mijn
tweede en laatste motie gaat
specifiek over zo'n gemiste kans.
Want met een enorme lap zee voor
de deur, een wereldbefaamde
offshore-industrie en ontwikkelaars
die staan te trappelen om aan de
slag te gaan, slagen wij er niet in om
windenergie op zee te ontwikkelen.
Dat is het geval omdat er nog een
wet in de maak is voor de verdeling
van vergunningen. Een aantal
vergunningsaanvragen ligt daardoor
al enkele jaren te wachten. Zo is een
heel paradoxale situatie ontstaan:
windenergie wordt tegengehouden
door een wet waarmee windenergie
bevorderd zou moeten worden. Dat
kan nooit de bedoeling zijn. Daarom
stel ik een motie voor waarin wordt
gevraagd om de reeds ingediende
vergunningen ± wij hebben het over
ongeveer 500 megawatt ± nu reeds
in behandeling te nemen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende dat een wettelijk
uitgiftestelsel voor vergunningen
voor offshorewindparken pas op zijn
vroegst in de tweede helft van 2004
van kracht kan worden;

constaterende dat de regering geen
vergunningsaanvragen voor
offshorewindparken in behandeling
wil nemen voordat dit uitgiftestelsel
af is;

overwegende dat dit er met
inachtneming van alle vergunnings-

termijnen toe zal leiden dat de
ontwikkeling van offshorewind-
energie zal stagneren;

constaterende dat al diverse partijen
vergunningen hebben aangevraagd
en dat er op dit moment een
wettelijke basis is voor het beoorde-
len van offshorewindparken;

verzoekt de regering om de
ontwikkeling van offshore-
windenergie niet te vertragen en de
reeds ingediende vergunnings-
aanvragen per onmiddellijk in
behandeling te nemen,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Samsom
en Vendrik. Naar mij blijkt, wordt zij
voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 11 (28241, 25026).

De heer Hessels (CDA): De heer
Samsom pleit voor een voortvarende
aanpak van de windparken õÂn de zee.
Hoe denkt hij over windparken bõÂj de
zee? Ik noem bijvoorbeeld de
Afsluitdijk.

De heer Samsom (PvdA): Dat is een
interessante vraag. Het debat
daarover is uitgebreid gevoerd in de
voorvorige kabinetsperiode. De
Afsluitdijk heeft twee kanten. Aan de
ene kant ligt de Waddenzee en
andere kant het IJsselmeer. Tegen
plaatsing aan de IJsselmeerkant
hadden wij niet zoveel bezwaren.
Voor de Waddenzee is dat uiteraard
anders. Er is nooit een vergunnings-
aanvraag ingediend; dat is dood-
zonde. Voor de Noordzee is dat wel
degelijk het geval.

De heer Hessels (CDA): U vindt het
doodzonde dat er geen vergunnings-
aanvraag is ingediend. Als die
aanvraag er komt, kan men dus
rekenen op de steun van uw fractie?

De heer Samsom (PvdA): Ik heb het
onderwerp goed bekeken. Twee
blokken van windmolens in het
IJsselmeer kunnen wij steunen. Tot
nu toe was het plan echter altijd om
een blok in de Waddenzee te
plaatsen. Dat heeft heel andere
gevolgen. Ik heb de noordelijke
provincies, ook onze partijgenoten
daar, aangemoedigd om met een
plan voor windmolens in het
IJsselmeer te komen. Als dat
gebeurt, sta ik juichend langs de
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